
   J.nr.  2009-318-0150

   Dato: 5. oktober 2009

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 560 af 22. september 
2009. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lone Dybkjær 
(RV).

(Alm. del).

Kristian Jensen

/Birgitte Christensen

                         

Skatteudvalget 2008-09
SAU alm. del Svar på Spørgsmål 560
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

Hvor mange svenske læger anslår ministeren har benyttet sig af forskerskatteordningen si-
den dens indførelse, og hvor stor en andel af det samlede antal overlæger, der arbejder i 
Danmark, udgør dette tal?

Svar: 

SKAT har oplyst, at der ikke foreligger opgørelser over, hvor mange svenske læger, der 
gennem tiden har benyttet forskerskatteordningen.

Udenlandske læger er enten ansat direkte på sygehusene eller hos et dansk vikarbureau, der 
så formidler dem til sygehusene. Pr. 1. januar 2009 var der i alt 84 personer under forsker-
ordningen ansat af vikarbureauer. Det vides ikke, hvor mange af disse personer, der er læ-
ger. På samme tidspunkt var 36 personer ansat under forskerskatteordningen direkte af sy-
gehusene.

Det vides ikke, hvor mange af de omfattede læger, der er overlæger.


